
 

 

PROTOKÓŁ NR LIX/2023 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 22 czerwca 2023 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

• 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Radca prawny – Robert Krupa 

• Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej Sp. z o.o. – 

Anna Kurzawa-Gerczak 

• Radca Prawny Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej Sp. z o.o. – Elżbieta 

Miecznikowska 

• Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej – Anna Pietrzak 

• Kierownik Ośrodka pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej – Piotr Reszka 

• Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Motarzynie – Mirosław Turczyński 

• Radny Rady Powiatu Słupskiego – Marcin Kowalczyk 

Radni nieobecni: Krycki Adam, Olech Marcin 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z LVIII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Dębnica Kaszubska za 

2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta 

Gminy Dębnica Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu 

gminy w 2022 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 

Dębnica Kaszubska. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVII/217/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Adama 



 

 

Mickiewicza w Gogolewie działającej w ramach Zespołu Szkół w Gogolewie w Przedszkole 

w Borzęcinie. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVII/219/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Leśników 

Polskich w Motarzynie działającej w ramach Zespołu Szkół w Motarzynie w Przedszkole 

w Budowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na 

rok 2023 w Gminie Dębnica Kaszubska 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych 

położonych w Dębnicy Kaszubskiej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata na nieruchomość stanowiącą 

własność Gminy Dębnica Kaszubska. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVIII/451/2023 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2023-2035. 

19. Podjęcie opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo. 

20. Podjęcie opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo. 

21. Podjęcie opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo. 

22. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

23. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

a) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

b) Komisji Rewizyjnej, 

c) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

d) Komisji Spraw Społecznych. 

24. Wolne wnioski i informacje. 

25. Zamknięcie obrad. 



 

 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

Sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została otwarta przez Przewodniczącego Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska Ireneusza Ziółkowskiego, rozpoczęła się o godzinie 11:06 w sali konferencyjnej 

im. Jadwigi Karaś w Urzędzie Gminy Dębnica Kaszubska. Na podstawie listy obecności stwierdzono 

nieobecność dwóch radnych oraz stwierdzono prawomocność obrad. 

Ad. 3 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych zmian, wobec czego na sesji obowiązywał porządek 
obrad przesłany z zawiadomieniem o sesji. 

Ad. 4 

Zatwierdzono protokół z LVIII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski otworzył debatę nad Raportem o stanie gminy 
Dębnica Kaszubska, który stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Tematami poruszanymi podczas debaty była demografia gminy. Dość duża liczba osób, które posiada 

meldunek na terenie gminy, faktycznie zamieszkuje gdzieś indziej, często poza granicami kraju. Poza 

ruchem migracyjnym odnotowywany jest spadek przyrostu naturalnego. Aby polepszyć atrakcyjność 

gminy podjęto starania m.in. o budowie żłobka, centrum opiekuńczo-mieszkalnego. Dodatkowo 

poruszono kwestię bezpieczeństwa w gminie i zapewnienia dyżurów/patroli przez posterunek policji 

w Dębnicy Kaszubskiej. Na terenie gminy przydałoby się zwiększyć liczbę osób pracujących na 

posterunku policji. Większa ilość osób mogłaby przyczynić się do podwyższenia bezpieczeństwa, 

zwiększenia liczby patroli. Liczba policjantów i posiadanych radiowozów jest zbyt mała na tak duży 

obszar gminy. 

Radny Bartłomiej Tutak wyraził negatywne stanowisko do sprawowania funkcji kontrolnej rady 

gminy, zarządzania gminą i poinformował o zamiarze złożenia wniosku przez grupę radnych 

o zwołanie sesji. 

Po zakończonej debacie Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski przeszedł do kolejnego 

punktu porządku obrad. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Dębnica Kaszubska za 
2022 rok, stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



 

 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/454/2023 i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta 
Gminy Dębnica Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2022 rok, stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (1): Lejczak Jadwiga 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/455/2023 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu 
gminy w 2022 roku, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przed przystąpieniem do głosowania nad przyjęciem uchwały Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz 
Ziółkowski poinformował, że podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinią wydaną przez komisje. Następnie odczytał treść uchwały 
nr 052/g221/R/II/23 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 
11 kwietnia 2023 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Dębnica Kaszubska 
za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami. Uchwała stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. Odczytano również treść uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska, stanowiącej załącznik nr 10 do protokołu. Po odczytaniu dokumentacji 
Przewodniczący Rady zapytał się czy do projektu uchwały są jakieś wnioski bądź pytania. W związku 
z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (1): Lejczak Jadwiga 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Uchwała otrzymała nr LIX/456/2023 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 
Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały.  

Złożono wniosek formalny o zmianę treści uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie ustalenia 
sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Dębnica Kaszubska poprzez dopisanie daty 
"16 czerwca 2023 r." w piątym akapicie. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że w dniu posiedzenia wspólnego wszystkich 
komisji Rady Gminy była informacja o pozytywnej opinii, jednakże na tamten czas nie wpłynęła do 
urzędu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Treść uchwały po dokonanej zmianie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 



 

 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/457/2023 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad. 10 

Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr XXVII/217/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Adama Mickiewicza 
w Gogolewie działającej w ramach Zespołu Szkół w Gogolewie w Przedszkole w Borzęcinie, stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/458/2023 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad. 11 

Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr XXVII/219/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Leśników Polskich 
w Motarzynie działającej w ramach Zespołu Szkół w Motarzynie w Przedszkole w Budowie, stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/459/2023 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie zmiany „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska”, stanowi załącznik nr 23 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/460/2023 i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na 
rok 2023 w Gminie Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/461/2023 i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych 
położonych w Dębnicy Kaszubskiej, stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały.  

Radny Bartłomiej Tutak poinformował, że mieszkańcy z bliskiego sąsiedztwa planowanej inwestycji 
budowy centrum opiekuńczo-mieszkalnego nic o niej nie wiedzieli. Zostali zaskoczeni tym faktem. 
Radny przekazał, że uzasadnienie i cel na jaki została przeznaczona działka będzie właściwy. Wobec 
tego radny złożył wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych położonych w Dębnicy Kaszubskiej z porządku obrad. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że realizując Centrum opiekuńczo-mieszkalne zostaną 
zrealizowane zapisy miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, a budynek będzie służył 
mieszkańcom. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że w przypadku braku podjęcia tej uchwały 
realizacja projektu jest zagrożona. W przypadku pierwszego wniosku gmina nie otrzymała 
dofinansowania. W związku z tym nie ponoszono dodatkowych i zbędnych kosztów jak zamiana 
nieruchomości. Teraz, gdy znane są decyzje, należy cel zrealizować zgodnie z przeznaczeniem. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że aby móc ubiegać się o pozwolenie na budowę 
i zrealizować cel należy scalić działki. Tak mówią zapisy planu z 2007 roku. Zobowiązanie do 
wybudowania centrum zostało określone do końca marca 2025 roku. Plan miejscowy obowiązuje od 
2007 roku. Każdy z właścicieli tych gruntów przy kupnie działki mógł sprawdzić jaki cel może zostać 
zrealizowany na sąsiedniej działce. 

Radny Piotr Paczesny zapytał kto dokonał podziału i sprzedaży nieruchomości. W którym roku 
powstał plan i w którym roku zostały zakupione nieruchomości przez mieszkańców. Czy osoba chcąca 
nabyć nieruchomość ma wiedzę co może powstać w jej otoczeniu. Czy na wypisie otrzymanym 
z urzędu udostępniane są informacje o działce nabywanej czy również o sąsiednich. Czy gmina 
informuje o planach w sąsiedztwie sprzedawanej działki.  

Poproszono pracownika zajmującego z się miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego 
o udzielenie odpowiedzi na pytania zadane przez radnych. 



 

 

Inspektor Danuta Matyszewska udzieliła informacji, że plan powstał w 2007 roku. Na tamten czas 
wójt podjął decyzję o sprzedaży nieruchomości. Obecnie chcąc zrealizować cel zapisany w planie 
należy dokonać scalenia. Wypis otrzymany z urzędu dotyczy wnioskowanej działki. Plany są 
powszechnie dostępne i powstały przed zakupem nieruchomości. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że w przypadku braku zamiany gruntów 
z właścicielem tych działek w tym miejscu nic nie powstanie. Cel można zrealizować tylko i wyłącznie 
po scaleniu działek. Można zmienić plan, ale wszyscy wiedzą z jakimi kosztami się to wiąże. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski, po wyczerpaniu dyskusji, zarządził głosowanie nad 
złożonym wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został odrzucony. 

Wynik głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 9, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

PRZECIW (9): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Knitter Rafał, Paczesny Piotr 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w 
uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

ZA (10): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Leśniewski 
Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Kołacki Mateusz, Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/462/2023 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata na nieruchomość stanowiącą 
własność Gminy Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4 

ZA (9): Badowski Krzysztof, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Leśniewski 
Witold, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4): Batóg Marian, Lejczak Jadwiga, Paczesny Piotr, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/463/2023 i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVIII/451/2023 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji, stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

ZA (10): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Leśniewski 
Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Kołacki Mateusz, Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/464/2023 i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 39 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały.  

Złożono wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2023 rok w zakresie przytoczonym podczas sesji. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 



 

 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Zmieniona treść projekt uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/465/2023 i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2023-2035, stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały.  

Złożono wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2023-2035 w zakresie przytoczonym podczas sesji. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Zmieniona treść projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIX/466/2023 i stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Ad. 19 

Projekt opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo, stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt opinii był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu opinii. W związku z brakiem pytań, 
wniosków o zmianę treści projektu opinii, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 
przyjęciem w/w opinii. 

W wyniku zarządzonego głosowania opinia została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Opinia otrzymała nr 5/2023 i stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

Ad. 20 

Projekt opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo, stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt opinii był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu opinii. W związku z brakiem pytań, 
wniosków o zmianę treści projektu opinii, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 
przyjęciem w/w opinii. 

W wyniku zarządzonego głosowania opinia została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 



 

 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

Opinia otrzymała nr 6/2023 i stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Ad. 21 

Projekt opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo, stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt opinii był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu opinii. W związku z brakiem pytań, 
wniosków o zmianę treści projektu opinii, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 
przyjęciem w/w opinii. 

W wyniku zarządzonego głosowania opinia została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Opinia otrzymała nr 7/2023 i stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

Ad. 22 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska stanowi załącznik nr 58 do 
protokołu. 

Ad. 23 

Ad. a) 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu radny Ireneusz Ziółkowski poinformował, że 
komisja spotkała się jednokrotnie podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy, na 
którym procedowano projekty uchwał na sesję. 

Ad. b) 

Członek Komisji Rewizyjnej radny Bartłomiej Tutak poinformował, że komisja spotkała się we 
własnym gronie w celu przeprowadzenia kontroli Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej. 
Po sporządzeniu protokołu zostanie on przedstawiony radnym. Kolejne spotkanie odbyło się na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. 



 

 

Ad. c) 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Roman Cech poinformował, że komisja 
spotkała się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji. 

Ad. d) 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych radny Mateusz Szerlowski poinformował, że 
komisja spotkała się z przedstawicielem Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej. Spotkanie to 
dotyczyło ogólnego stanu bezpieczeństwa w gminie. Kolejne spotkanie odbyło się podczas 
posiedzenia wspólnego wszystkich komisji rady gminy, na którym opiniowano bieżące sprawy gminy. 

Ad. 24 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski przeszedł do wolnych wniosków i informacji 
i zapytał czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania, wnioski. 

Pięciu radnych złożyło wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej. Proponowany termin sesji to 
28 czerwca 2023 r. Sesja rady ma dotyczyć Zakładu Gospodarki Komunalnej i rady nadzorczej oraz 
konsekwencji wypłaty należnych świadczeń dla radnej Jadwigi Lejczak i konsekwencjach z tym 
związanych dla mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że wniosek zostanie rozpoznany. 
Radni zostaną poinformowani o zwołaniu sesji. 

Radca prawny Robert Krupa poinformował, że do Przewodniczącego Rady należy określenie terminu 
i godziny zwołania sesji nadzwyczajnej, a także określenie czy wniosek został złożony prawidłowo, czy 
zawiera projekty uchwały zaopiniowane przez radcę, zgodnie ze statutem. 

Radca prawny ZGK Elżbieta Miecznikowska zauważyła, że radni nie mają kompetencji do omawiania 
spraw pracowniczych radnej. Jest to kwestia między pracodawcą a pracownikiem. Na żadnym etapie 
nie stwierdzono związku zwolnienia z wykonywaniem mandatu radnego. Sprawy pracownicze nie 
miały spowodowały zagrożenie spraw finansowych spółki. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski złożył życzenia z okazji dnia ojca po czym przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski o godzinie 13:07, po wyczerpaniu porządku 
obrad, zakończył sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

 
 
Protokołowała: 
Emilia Konopka 
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